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V posavskih komunalah opa-
žajo, da se je v zadnjih letih 
povečalo odmetavanje odpad-
kov v naravo in zmanjšala zav-
zetost za ločeno zbiranje. »Ko-
ronska kriza je v ljudeh pustila 
neko ravnodušje in ugotavlja-
mo, da so se odpadki spet za-

čeli pojavljati v okolju, kjer 
prej tega ni bilo zaznati, pad-
lo pa je tudi navdušenje ob-
čanov, da je treba odpadke 
doma ločevati, s čimer prispe-
vamo k čistemu okolju in do-
seganju standardov, ki jih od 
nas pričakuje Evropa,« je pou-
daril direktor Sektorja komu-
nale na Kostaku Jože Lesko-
var. Najboljši so rezultati pri 
individualnih hišah, kjer de-
lež ločeno zbranih odpadkov 

Video z Artačem za boljše ločevanje odpadkov
POSAVJE – Posavske komunale – Kostak, Komunala Brežice in Komunala Sevnica – so javnosti predstavile videospot o ločevanju odpadkov, ki so ga pripravile z 
namenom, da občanom, predvsem pa mladim, na prijazen in zabaven način približajo ločevanje odpadkov. Prepričani so namreč, da je odgovoren odnos do okolja 
potrebno začeti razvijati pri najmlajših članih naše družbe, ki ta sporočila prenašajo na svoje starše oz. na starejše generacije.

znaša že 95 %, več težav pa je 
pri skupnih ekoloških otokih, 
kjer manjšina uporabnikov ne 
upošteva pravil, a je težje naj-
ti krivca. Kot dobra rešitev se 
kažejo, je poudaril Leskovar, 
podzemni ekološki otoki, po 
katerih ni možno brskati in jih 

razmetavati, zato bodo nada-
ljevali z njihovo postavitvijo. 
Tudi v Brežicah opažajo po-
dobno, je povedala direktori-
ca Komunale Brežice Jadran-
ka Novoselc, kar kažejo tudi 
zadnje sortirne analize. »Po-
skušamo tudi ukrepati in na-
lepimo obvestila na zabojnike, 
če so odpadki nepravilno loče-
ni, ter uporabnikom pojasni-
mo, kaj ni bilo v redu, in stanje 
se potem popravi,« je dodala 

Novoselc in prav tako izposta-
vila težave na ekoloških oto-
kih, kar pa je še vedno bolje kot 
odmetavanje odpadkov v nara-
vo. Direktor Komunale Sevnica 
Mitja Udovč je prav tako po-
udaril pomen pravilnega lo-
čevanja odpadkov, saj to vpli-
va na težave pri prevzemu oz. 
zavračanju prevzema odpad-
kov s strani družb za ravna-
nje z embalažo, kar ima lahko 
tudi finančne posledice na po-
ložnicah občanov. »Opažam in 
me žalosti, da je ob cestah če-
dalje več pločevink in plastenk. 
To ni v redu, saj infrastruktura 
je na voljo in ljudje imajo mož-
nost odpadke pravilno odloži-
ti, a nekateri se tega pač ne dr-
žijo,« je dejal.

Videospot s Tilnom Artačem

Z različnimi aktivnostmi si 
zato prizadevajo ozaveščati 
občane, da z odpadki ravna-
jo skrbno. Posebno pozornost 
namenjajo otrokom v vrtcih 
in šolah, kjer izvajajo predsta-
vitve o ločevanju odpadkov. 
Odslej jim bo pri tem v pomoč 
nov videospot, ki je primeren 
tudi kot pripomoček staršem 
pri poučevanju otrok o ločeva-
nju odpadkov doma v gospo-
dinjstvu in odlaganju na ekolo-
ške otoke. Videospot je posnel 

priljubljeni imitator in komik 
Tilen Artač, za produkcijo pa 
je poskrbelo podjetje ePosav-
je Media. Komunale so ga ob-
javile tudi na svojih družbe-
nih omrežjih, a se zavedajo, da 
bodo predvsem za stik z mlaj-
šo generacijo morali na tem 
področju narediti še več. Na 
vprašanje, kako s tovrstnimi 
sporočili doseči tisti manjši del 
populacije, ki se požvižga na 
pravila v zvezi z odpadki, je Le-
skovar odgovoril, da bo treba 
poleg opozoril kdaj komu na-
pisati tudi kakšno kazen: »To je 
podobno kot pri prehitri vožnji 
– ko dobiš kazen, začneš malo 
bolj paziti. Sistem korenčka in 
palice še vedno deluje.«

Veliki premiki v zadnjih letih

Vsi trije sicer ocenjujejo, da so 

pri ločevanju odpadkov v zad-
njih letih naredili velike pre-
mike. V mestni občini Krško 
letno zberejo več kot 11 ti-
soč ton odpadkov, od tega že 
več kot 70 % ločeno, tako da 
je približno 3.300 ton meša-
nih komunalnih odpadkov, ki 
gredo v predelavo v CRO Sp. St. 
Grad, na koncu odložijo le 140 
ton oz. manj kot 1,5 % odpad-
kov, s čimer dosegajo evropske 
standarde, so pa tudi med naj-
boljšimi občinami v Sloveniji 
po tem kriteriju. Podobni so 
rezultati v kostanjeviški obči-
ni, kjer zberejo okoli 1000 ton 
odpadkov letno, 300 ton MKO 
gre v predelavo, odloži pa oko-
li 15 ton odpadkov. Letna koli-
čina zbranih odpadkov v brež-
iški občini znaša 8,3 tisoč ton, 
od tega jih ločeno zberejo 5,4 
tisoč ton oz. 65 %, na končno 

odlaganje pa gre dobrih 181 
ton odpadkov oz. dobra 2 %. 
V sevniški občini letna koli-
čina zbranih komunalnih od-
padkov znaša 5,4 tisoč ton, od 
tega na zbirnem centru loče-
no zberejo dobro polovico oz. 
2,7 tisoč ton odpadkov, v ob-
delavo pa gre slabih 2,7 tisoč 
ton MKO, od česar jih na kon-
cu odložijo 129 ton oz. 2,4 %.

Naravoslovni dnevi,  
čistilne akcije …

Sicer pa komunale s predsta-
vitvami o vodovodnih siste-
mih in zaščiti vodnih virov, 
ogledi čistilnih naprav in dru-
gimi aktivnostmi sodelujejo 
na naravoslovnih in eko dne-
vih ter drugih okoljevarstve-
nih aktivnostih, ki jih šole or-
ganizirajo med 22. marcem, 
svetovnim dnevom voda, in 
22. aprilom, svetovnim dne-
vom Zemlje. V tem obdobju 
bodo vse tri komunale orga-
nizirale oziroma sodelovale 
tudi v čistilnih akcijah okolja. 
V Krškem je bila čistilna akci-
ja 22. marca, v sevniški obči-
ni bodo čistilne akcije poteka-
le od 25. marca do 6. aprila, v 
občini Brežice pa 15. aprila.  

� Peter�Pavlovič
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…�pri�pripravi�videa�na�temo�ločevanja�odpadkov.

KOSTANJEVICA NA KRKI – Na 
svetovni dan voda, ki je le-
tos pod geslom »Pospešimo 
spremembe« v ospredje pos-
tavil vlogo tako skupnosti 
kot posameznika pri prina-
šanju sprememb, so na delu 
obrežja reke Krke v Kosta-
njevici na Krki vzpostavili 
obrežno zarast.

Ob reki Krki se v zadnjih letih 
ponekod delež obrežne zara-
sti zmanjšuje, zaradi zmanjše-
vanja možnosti njene naravne 
obnove pa se ti odseki daljšajo. 
Eden takšnih odsekov je v ne-
posredni bližini kostanjeviške-
ga otoka. Tako so na dogodku, 
pri katerem so sodelovali Di-
rekcija RS za vode, Zavod RS 
za varstvo narave in VGP Novo 
mesto, na približno 300-me-
trskem odseku levega brega 
reke Krke dolvodno od mostu 
kostanjeviške obvoznice zasa-
dili okoli 100 drevesnih sadik 
avtohtonih listavcev nižinskih 
vodotokov (divja češnja, divja 
hruška, dob, beli jesen, črni to-
pol in vrba žalujka). 

Obrežna zarast ima lahko šte-
vilne pomembne funkcije, je 
ob tem povedal državni sekre-
tar za naravne vire in prostor 
mag. Matej Skočir: »Gre za iz-
boljšanje stanja voda, ki pri-
naša tudi boljšo biotsko pest-
rost, in preprečuje erozijske 
procese. Z zasaditvijo dreves 
bomo preko senčenja vpliva-

Ob Krki so zasadili 100 dreves

li tudi na temperaturo vode, 
kar je v današnjem času pod-
nebnih sprememb še toliko 
bolj pomembno.« Zarast pri-
speva tudi k stabilizaciji bre-
žin, zadržuje zbiranje morebi-
tnih hranil iz zalednih območij, 
pozitiven vpliv ima tako pri 
zmanjševanju poplavnosti kot 
tudi v sušnih obdobjih, saj voda 
zaradi nje počasneje odteka s 
tega območja, je dodala v. d. di-
rektorice Direkcije RS za vode 
mag. Neža Kodre. Pri tovrstnih 
ukrepih je treba biti pozoren 
ne le pri vzpostavljanju zarasti, 
ampak tudi pri njenem vzdrže-
vanju, »kajti če se s to zarastjo 
ne ravna skrbno in previdno, 
se lahko pretirano zaraste in 
negativno vpliva na poplavno 
ogroženost«. Ponovno vzpo-
stavitev zarasti ob Krki je poz-
dravil tudi kostanjeviški župan 
Robert Zagorc. Zaradi erozije 

rečnih bregov se namreč podi-
rajo drevesa, kar jim povzroča 
težave predvsem na mostovih, 
t. i. tercialskem pešmostu, ki so 
ga naplavine tako poškodova-
le, da so ga morali zapreti, ter 
t. i. južnem mostu, ki so ga lani 
zgradili na novo. 

Direktor Zavoda RS za varstvo 
narave mag. Teo Hrvoje Or-
šanič je ob svetovnem dnevu 
voda izpostavil pomen vode 
ne le kot pitne vode ali vode 
za namakanje, ampak vodoto-
kov kot ekosistemov. »Vode so 
v prvi vrsti življenjski prostori 
za celo paleto oblik življenja, ne 
le rib, tudi flore. Kadarkoli raz-
mišljamo o posegih v vodotoke, 
moram vedno dobro premisliti, 
na kaj bo to vplivalo in ta vpliv 
z različnimi ukrepi zmanjšati, 
kolikor se da,« je povedal. 
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